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Cancelarul austriac descrie extinderea Schengen ca fiind “de neconceput”, spunând

ca nu are nimic a face cu Bulgaria si România

Cancelarul austriac, Karl Nehammer, a calificat marti extinderea  Schengen ca fiind în prezent "de

neconceput" pentru tara sa, dar a  precizat ca aceasta pozitie nu are nimic a face cu Bulgaria si România  si

ca este impusa de o problema de securitate. Nehammer a discutat cu  jurnalistii dupa întâlnirea sa cu

premierul bulgar Nikolai Denkov, care  s-a aflat într-o vizita de o zi la Viena, în speranta de a schimba 

pozitia Austriei care se opune aderarii Bulgariei si României la spatiul  Schengen, a transmis BTA.

Cei doi au avut o întrevedere tete-a-tete, urmata de discutii bilaterale  cu participarea delegatiei bulgare, care i-a

inclus pe ministrul de  interne Kalin Stoianov si ministrul adjunct de externe Elena  Şekerletova.

"Schengen trebuie sa fie reparat. Pâna când nu va fi reparat, nu  îl putem extinde", a insistat Nehammer. El

a subliniat ca ministrii de  externe ai UE însisi spun ca sistemul Schengen nu functioneaza. Din ce  în ce mai

multe tari introduc controale la frontiere, ceea ce înseamna  ca sistemul Schengen nu se ridica la adevarata

sa semnificatie, a  subliniat cancelarul. El a precizat ca 75% dintre migrantii interceptati  în Austria nu sunt

înregistrati, ceea ce reprezinta o problema de  securitate.

"Suntem foarte recunoscatori Bulgariei pentru toate eforturile si  sacrificiile pe care le face pentru a pastra

frontierele externe ale UE  si, prin urmare, ale Austriei", a adaugat Nehammer. UE stie foarte bine  ca Bulgaria si

România contribuie la Schengen si de aceea trebuie sa le  sprijine financiar, a mai subliniat cancelarul austriac.

La iesirea de la întâlnirea cu cancelarul Karl Nehammer, prim-ministrul  bulgar Nikolai Denkov a declarat: "Daca

Bulgaria si România vor fi în  interiorul Schengen, vom putea sprijini mai eficient procesele pe care  le dorim sa se

întâmple în Europa, pentru ca vom putea elibera resurse  umane si materiale pentru a proteja mai bine frontierele

externe si a ne  concentra asupra lor".

În cadrul unei conferinte de presa comune cu cancelarul Nehammer,  prim-ministrul bulgar a evidentiat ca intrarea

în Schengen înseamna  scaderea preturilor pentru transportul produselor alimentare si a altor  bunuri din Turcia,

Bulgaria si România catre Europa Centrala si de Est.  Aceasta înseamna, de asemenea, alimente mai ieftine,

inflatie mai mica  si mai multa stabilitate politica, a adaugat el.

"Vreau sa îi multumesc cancelarului, deoarece stiu ca se afla, de  asemenea, sub o mare presiune din partea fortelor

si problemelor  politice interne. Fiecare dintre noi are propriile pozitii, dar trebuie  sa vorbim si sa spunem

argumentele, pentru ca nu putem gasi o solutie  acceptabila de comun acord daca nu ne ascultam cu atentie unii pe 

altii", a declarat premierul bulgar.

El a mai spus ca întâlnirile pe care le-a avut marti au aratat ca  Bulgaria si România au mult mai multe puncte

comune decât pare la prima  vedere si ca cele doua tari nu au diferente în ceea ce priveste ceea ce  trebuie facut în

Europa.

"Frontierele externe trebuie sa fie întarite. Trebuie sa consolidam  tratatele cu tarile terte din care vin migrantii,

astfel încât sa îi  putem returna pe cei care nu au dreptul sa ramâna aici. Trebuie sa cream  un sistem legal de

migratie care sa functioneze mult mai bine decât  ceea ce are Europa în prezent. Toate acestea sunt teme comune

care timp  de mai multi ani nu s-au ridicat la nivelul de prioritate pe care îl  merita", a spus Denkov despre

discutiile de la Viena.

El si-a exprimat încrederea ca discutiile pe aceasta tema vor continua sa fie "sincere si directe".
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"Daca avem o divergenta cu Austria, aceasta se refera la un singur lucru  - ar ajuta la gasirea mai rapida a acestor

solutii prezenta Bulgariei  si României în interiorul Schengen sau ar ajuta în vreun fel tinerea lor  în afara''

spatiului de libera circulatie, a subliniat premierul  bulgar.

"Daca ramânem în afara, nu câstigam nimic, pierdem", a punctat el. "Vom  fi mult mai eficienti daca Bulgaria si

România sunt în Schengen", a  argumentat Denkov.

El a reamintit ca decizia finala va fi anuntata în decembrie, când urmeaza sa se reuneasca Consiliul UE.

Legislativul european nu va accepta încalcarea tratatelor si blocarea  deciziilor europene fara niciun fel de temei

juridic si va continua sa  sustina aderarea României la spatiul Schengen, a transmis miercuri  europarlamentarul

Victor Negrescu ca reactie dupa ce cancelarul austriac  si-a afirmat din nou opozitia fata de extinderea zonei de

libera  circulatie.

''În cadrul raportului meu privind procedurile legislative speciale,  care s-a aflat astazi pe ordinea de zi a Comisiei

pentru Afaceri  Constitutionale, ne propunem sa împiedicam aceste tipuri de blocaje si  sa introducem

obligativitatea justificarii juridice a veto-urilor. Prin  acest raport de importanta strategica pentru Parlamentul

European,  aratam faptul ca eurodeputatii nu pot tolera aceste atitudini  anti-europene si au o voce comuna si

puternica în apararea tratatelor  europene si a principiului cooperarii loiale'', a scris Negrescu pe  Facebook.
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